
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 31. oktober 2018 stillet følgende 

spørgsmål nr. 95 (Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares. Spørgsmå-

let er stillet efter ønske fra Flemming Møller Mortensen (S). 

 

Spørgsmål nr. 95:  

”Ministeren bedes redegøre for, om yngre læger, der ikke er speciallæger, er talt med 

i den opgørelse, som statsminister Lars Løkke Rasmussen gentagne gange har refere-

ret til, Ŷår haŶ har sagt, at ”SideŶ jeg blev suŶdhedsŵiŶister i ϮϬϬϭ er der i geŶŶeŵ-
snit ansat én ekstra læge og én ekstra sygeplejerske hver dag – undtagen om sønda-

geŶ.”? I bekræfteŶde fald bedes ŵiŶistereŶ redegøre for, hvor stor en andel af disse 

læger – såvel forholdsmæssigt som total set – der er kommet til siden 2001, som er 

yngre læger?” 

 

Svar: 

Til brug for udarbejdelse af besvarelsen har ministeriet anmodet om bidrag fra Dan-

ske Regioner. Jeg forventer at kunne fremsende en endelig besvarelse medio januar 

2019. 
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